

THE NEED FOR A "DIFFERENT PERSPECTIVE" ON FORMALISATION IN AFRICA: THE RESONANCE OF OUSMANE SIDIBÉ'S THINKING*



ABSTRACT

Based on Ousmane Sidibé's original vision of the issue of labour and social protection in African societies, this paper examines the relevance and effectiveness of modern labour legislation in Africa in the face of the reality of the informal economy, with a view to achieving decent work for all. The paper calls for a "different view" of the informal economy and its actors in Africa, which should lead to changes in public policies and practices aimed at promoting decent work, so that they are better adapted to the systemic and complex nature of the reality that needs to be transformed.

KEYWORDS : *Africa, Informal Economy, Decent Work, Public Policy.*

RÉSUMÉ

Partant de la vision originale d'Ousmane Sidibé sur la question de la protection des conditions de travail dans les sociétés africaines, Ce papier s'interroge, dans la perspective de la réalisation du travail décent pour tous, sur la pertinence et l'effectivité des législations modernes du travail en Afrique face à la réalité de l'économie informelle. Il propose les bases d'un « autre regard » sur l'économie informelle et ses acteurs en Afrique qui doit induire des modifications dans la formulation des politiques et les pratiques des acteurs œuvrant pour la promotion du travail décent afin qu'elles soient mieux adaptées au caractère systémique et complexe de la réalité qu'il s'agit de transformer.

MOTS-CLÉS : *Afrique, économie informelle, travail décent, politiques publiques.*

* The opinions expressed in this article are those of the author and do not necessarily reflect those of his institution.